
OR.BR.0002.37.17 

 
 

P  R  O T O K Ó Ł   Nr XXXVII/17 
 

z nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj  

w dniu 13 września 2017 roku   
Urząd Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 

sala narad nr 218 

     (14
30 

– 15
15

) 

 

 

 Na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku   o samorządzie gminnym 

(tekst jednolity z 2016 roku,  pozycja 446 z późniejszymi zmianami) oraz § 33 ust. 3 Statutu 

Gminy Poraj p. Andrzej Pawłowski otworzył  XXXVII  - nadzwyczajną sesję Rady Gminy 

Poraj. 

 

Powitał: 

 Zastępcę Wójta Gminny p. Katarzynę Kaźmierczak, 

 Radnych, 

 Pracowników Urzędu Gminy, 

 wszystkich uczestników sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) Przewodniczący Rady Gminy              

p. A. Pawłowski stwierdził, że w sesji bierze udział wystarczająca liczba radnych do 

podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. Na ogólny stan 15 radnych  w sesji 

uczestniczy 12. Z prośbą o usprawiedliwienie nieobecności w dniu obrad zwrócili się radni:   

p. Teresa Ociepka, p. Sylwester Sawicki oraz p. Krzysztof Szustak. Krótkie spóźnienie 

zgłosiła telefonicznie radna p. Elżbieta Sitek. 

Lista obecności uczestników sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

 

Ad. 2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesję nadzwyczajną zwołał na pisemny 

wniosek Wójta Gminy Poraj z dnia 6 września 2017 r. – zał. nr 3 ze względu na konieczność 

podjęcia uchwał zapisanych w projekcie porządku sesji – zał. nr 4. 

Radna p. Zdzisława Polak zakwestionowała proponowany porządek twierdząc, że brakuje w 

nim punktu: zapytania i wnioski, w związku z czym postawiła wniosek o dopisanie tego 

punktu do porządku obrad. Przewodniczący p. Andrzej Pawłowski wyjaśnił, że z powodu 

nieobecności na sesji Wójta Gminy p. Łukasza Stachery oraz konieczności wcześniejszego 

opuszczenia obrad przez Z-cę Wójta p. Katarzynę Kaźmierczak (pilny wyjazd służbowy) 

wyjątkowo w tej konkretnej sytuacji punkt ten  został pominięty i zarządził głosowanie nad 

postawionym wnioskiem. 

Wynik głosowania: 7 głosów „za”, 4 osoby wstrzymały się od głosu. 

W pierwszej chwili wniosek ten uznano za przegłosowany, jednak podinspektor Biura Rady 

p. Agnieszka Dudek przypomniała, że zgodnie z art. 20 ust. 1a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym „Rada gminy może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady”. W związku z tym wynik głosowania wskazuje 

na konieczności odrzucenia wniosku radnej p. Polak. 



Posiedzenie opuścił p. Tomasz Klimek 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem porządku obrad. 

Wynik głosowania: 9 głosów „za”, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  

 
UCHWALONY PORZĄDEK SESJI: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3. Projekty uchwał w sprawie: 

3.1. wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 2 do porozumienia z dnia 6 marca 

2015 roku o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT dla 

Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020. 

3.2. zmiany uchwały Nr 223(XXV)16 Rady Gminy Poraj z dnia 25 listopada 2016 r. 

4. Zamknięcie sesji. 

Na posiedzenie wrócił p. Tomasz Klimek. 

 

Ad. 3.   Projekty uchwał. 

 

3.1. wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 2 do porozumienia z dnia 6 marca 

2015 roku o współpracy w sprawie opracowania i realizacji Strategii RIT dla 

Subregionu Północnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2014-2020. 

Głos zabrała Z – ca Wójta p. Katarzyna Kaźmierczak, która wyjaśniła: 

 Regionalne Inwestycje Terytorialne (RIT) są jednym ze sposobów pozyskiwania 

środków zewnętrznych, 

 wyrażenie zgody na zawarcie aneksu o którym mowa w uchwale jest konieczne z 

uwagi na fakt, że jedna gmina wyłamała się z dotychczas obowiązującego 

porozumienia i próbowała zagarnąć większą pulę środków niż ta zapisana w umowie, 

w związku z tym wszystkie pozostałe gminy doszły do wniosku, że należy się 

zabezpieczyć na przyszłość aby do takich sytuacji nie dochodziło kosztem pozostałych 

członków, 

 poprosiła Inspektora ds. spraw pozyskiwania środków p. Łukasza Szecówkę o 

przedstawienie informacji o dotychczasowych projektach, które udało się zrealizować 

z RIT-ów oraz o złożonych wnioskach, które oczekują na weryfikację: 

 na chwilę obecną zostały złożone wnioski na: budowę II etapu kanalizacji 

sanitarnej wraz z przyłączami i przepompowniami ścieków w Żarkach 

Letnisko (ŻL) – wartość całkowita ponad 4,5 mln zł, wzrost udziału 

odnawialnych źródeł energii w ogólnej produkcji energii na terenie Gminy 

Poraj – wartość całkowita blisko 1 mln zł, rewitalizacja dawnego ośrodka 

żeglarskiego na rzecz wsparcia programu aktywizacji społecznej w Jastrzębiu 

– wartość ponad 0,5 mln zł oraz budowa centrum przesiadkowego wraz z 

drogami rowerowymi i parkingami w Poraju – wartość 1,5 mln zł. Na etapie 

rozliczania końcowego jest projekt dot. termomodernizacji budynków 

użyteczności publicznej czyli strażnic OSP, 

Na posiedzenie weszła radna p. Elżbieta Sitek. 

 



Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącego Rady p. Mariusza Karkochę. 

Pytania do powyższego dokumentu mieli: 

 p. M. Musialik chciał wiedzieć jaka jest pula środków do rozdysponowania – ok. 100 

mln euro na cały subregion, 

 p. A. Ludwikowski chciał się upewnić, czy faktycznie wniosek na kanalizację w ŻL 

został złożony – wszystko zostało dopełnione w terminie, 

 p. Z. Polak zapytała o wielkość kwoty, która może przysługiwać gminie Poraj – ok. 

20 mln zł, 

Po wyczerpaniu pytań do omawianego dokumentu Przewodniczący poprosił Radnych o 

zajęcie stanowiska do odczytanego projektu uchwały. 

Wynik głosowania: jednogłośnie „za” – 12 głosów 

Uchwała Nr 293(XXXVII)17 – załącznik nr 5. 

3.2. zmiany uchwały Nr 223(XXV)16 Rady Gminy Poraj z dnia 25 listopada 2016 r. 

Projekt uchwały został odczytany przez p. Mariusza Karkochę. 

Na pytania radnych odnośnie powyższego dokumentu odpowiadała Z-ca Wójta p. Katarzyna 

Kaźmierczak. 

 p. Ludwikowski: 

 poprosił o przytoczenie treści punktów, które zostały wykreślone z uchwały nr 

223(XXV)16 – wykreślono z uchwały słowa Gimnazjum w Poraju i 

Gimnazjum w Żarkach Letnisku z uwagi na likwidację tych placówek 

oświatowych, 

 chciał wiedzieć jakie funkcje będą pełnić dotychczasowi dyrektorzy 

gimnazjów – z mocą ustawy stają się Z-cami Dyrektorów Szkół 

Podstawowych, 

 p. Klimek spytał o sposób finansowania i rozliczania oddziałów gimnazjalnych przy 

szkołach podstawowych, 

  p. Kozak wyjaśniła, że środki finansowe, które do tej pory były przeznaczane na 

funkcjonowanie gimnazjów przechodzą do puli szkół podstawowych i ich rozliczanie 

będzie wspólne, 

 p. Polak była ciekawa jaki rodzaj świadectw otrzymają uczniowie, których obowiązuje 

jeszcze program gimnazjalny – będą to świadectwa ukończenia szkoły podstawowej z 

oddziałami gimnazjalnymi, 

 p. Musialik stwierdził, że od września Zespół Ekonomiczno Administracyjny Szkół 

(ZEAS) obsługuje tylko 4 szkoły, co spotkało się z komentarzem p. Polak o 

możliwość ograniczenia w związku z tym zatrudnienia w ZEAS-ie oraz stwierdzeniem 

p. Ludwikowskiego, że likwidacja dwóch placówek oświatowych zmniejsza zakres 

obowiązków księgowych tych szkół – p. Kaźmierczak powiedziała, że likwidacja 

gimnazjów nie spowodowała ani zmniejszenia ilości uczniów ani tym bardziej ilości 

pracowników i poprosiła, aby wszelkie uwagi i wątpliwości związane z oświatą 

poruszyć na najbliższej Komisji ds. oświaty, 

 p. Kozak zwróciła się do Z-cy Wójta o dokładne przygotowanie na kolejne obrady 

Komisji ds. oświaty informacji dot. budżetu poszczególnych placówek oświatowych 

oraz zestawienia wymaganych płatności, 



 p. Kaźmierczak zachęciła radnych do zapoznania się z artykułem na stronie 

internetowej naszej gminy dotyczącym kosztów związanych z reformą oświatową a 

następnie opuściła salę obrad. 

W związku z brakiem kolejnych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie nad powyższym 

projektem uchwały: 

 Wynik głosowania: jednogłośnie, „za” – 12 głosów. 

Uchwała Nr 294(XXXVII)17 – załącznik nr 6. 

 

Ad. 4. Zamknięcie sesji. 

 Przewodniczący p. Andrzej Pawłowski przypomniał radnym o terminach najbliższych 

posiedzeń Komisji oraz sesji Rady Gminy Poraj a następnie w związku z wyczerpaniem 

porządku  obrad podziękował wszystkim uczestnikom za przybycie i o godzinie 15
15

 zamknął 

XXXVII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Poraj. 

Zapis dźwiękowy przebiegu XXXVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Poraj stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Protokolant   

   Podinspektor 

 

    Agnieszka Dudek  

    Przewodniczący 

                  Rady   Gminy  Poraj 
 

 

 

            Andrzej PAWŁOWSKI 
 


